
 

 

Vedbæk Sogns Menighedsråd 

 

Referat af menighedsrådsmøde 

tirsdag den 29. august 2023 kl.17.00 

 i Vedbæk Sognegård 

 
 

Medlemmer indkaldt:  Fraværen-
de:  

Underskrift: 

 

Anne Andersen (AA)   
  

  

Anny Holm (AH)   

 

Bente Guldsborg (BG)   

 

Einar Bolt (EB) 

 
  

Lillian Lindgreen (LL)   

 

Lise Foged (LF) 

 

  

Preben Bille Brahe (PBB) 

 
Med afbud  

Susanne Pedersen-Bjergaard (SPB) 
 

  

Thomas Philbert Nielsen (TPN)   

 

Vivian Ree (VR) Med afbud  

 

Rune Reimer Christensen (RRC)   

 

 

 

Ingrid Halkjær-Lassen (IHL)   

 

Kirstine Ida Brink (KIB) 

 
  

Medarbejderrepræsentant 
Lise Hanskov (LH) 

  

 

 



  

Ordstyrer: Einar Bolt 

Referent: Greta Vidalis 

 
 
 
 

1 Godkendelse af referat af 
13. juni 2023 

Godkendt 

2 Godkendelse af dagsor-
den 

Godkendt 

3 Nyt tag på Kirken 

Bilag: Afgørelse fra Hel-
singør Stift af 19.07.23 

Stiftet har afvist det fremsendte projekt med den begrundelse, at 
hvis der etableres et undertag, vil taget blive hævet med ca. 5-7 cm. 

Bygningsudvalget beder om accept af de aftaler, vi har indgået 
med arkitekt Bo Fentz. 

Forslaget er, at Bo Fentz uden merpris udarbejder et nyt projekt 
uden undertag. 

Forslaget blev godkendt. 

4 Regnskabsrapport pr. 
30.06.23 

Lillian Lindgreen oriente-
rer 

Bilag: Kvartalsrapport 
pr. 30.06.23 & Budget, 
formål pr. 30.06.23 

Lillian Lindgreen gennemgik rapporten. 

Regnskabsrapporten pr. 30.06.23 blev taget til efterretning 

5 Godkendelse af Ruders-
dal Provstis Samar-
bejdsaftale 2024 

Bilag: Samarbejdsaftale 

2024 

Samarbejdsaftalen blev godkendt til formandens underskrift. 

6 Godkendelse og under-
skrivelse af tiltrædelses-
protokol fra PWC 

Bilag: Revisionsprotokol-
lat vedr. ansvarsforhold, 
revisionens omfang og 
rapportering 

Revisionsprotokollat vedr. ansvarsforhold, revisionens omfang og 
rapportering blev godkendt og underskrevet 

7 Fastsættelse af dato for 

Menighedsmødet 2023 
Det blev besluttet at afholde menighedsmødet tirsdag den 7. no-
vember kl. 16. Formand og næstformand bemyndiges til at overveje 
interessante emner til mødet. Mødet annonceres mere end tidligere. 

8 Sikringseftersyn Punktet udgår. 



  

9 Nyindretning af kontorer 

i sognegården 

Bilag: Notat fra NEXUS 
af 13.08.23 

I dag deler kordegnen og kirketjenerne kontor i Sognegården.  

Vi har bedt arkitekt Bo Fentz se på mulighederne med friske øjne og 
tænke alternativt i forhold eventuelle ændringer i Sognegården.  

På anden sal benyttes det store lokale stort set kun om tirsdagen, 
hvorfor der kan etableres en sofagruppe/mødelokale i forrummet 
mellem trappen og det store lokale. 

De fleste af pengene er afsat gennem de frie midler.  

Kælderløsning: Det ene af de to depotrum indrettes til kirketjenerne. 

Løsning stueplan: Den af arkitekt Bo Fentz foreslåede løsning (ud-
sendt). 

Løsning 2. sal: I det nordvestlige hjørne af det store rum indrettes en 
arbejdsplads til kirketjenerne. 

Endelige forslag: Kopimaskine flyttes til garderoben. Det gamle ko-
pirum indrettes til kontor for  kirketjenerne ved etablering af et 
langbord langs væggen og eventuelt vindue øverst mod kordegne-
kontoret. 

Punktet udsættes til næste møde. 

10 Infoskærm på Trørød 

Torv 
Grundejerforeningen i Trørød har spurgt, om de må annoncere f.eks. 
deres generalforsamling på informationsskærmen på Trørød Torv. 

Da vi deler skærmen med Gl. Holte menighedsråd, kontakter Einar 
Bolt formanden for Gl. Holte Menighedsråd for at høre, hvad de sy-
nes. 

11 Indbrud i sognegården – 

nyt alarmselskab 
Mandag d. 26. juni 2023 blev der begået indbrud i Sognegården. 
Bagdøren og døren til Runes kontor var sparket ind. Der er tilsyne-
ladende kun stjålet de to Wegner stole på Runes kontor. 

Susanne Pedersen-Bjergaard og Rune Reimer Christensen indkøber 
to nye stole. 

12 Tabula pastorum 
 
Forslag fra Bente Gulds-
borg, at præsterækketavlen 
flyttes fra dåbsværelset til 
et mere synligt sted i kir-
ken. 

I dag sidder Præstetavlen i dåbsværelset. Skal vi flytte den til et me-
re synligt sted og i givet fald hvor, skal den sidde i stedet. 

 

Det blev besluttet at bemyndige Bente Guldsborg og Ingrid Hal-
kjær-Lassen til at finde et mere synligt sted. 

 

13 Meddelelser: 

a. Formand 

1) Havnedagen 

 

 

2) Vedbæk Sogn 
blev 100 år 

 

 

1) Vi deltog i havnedagen søndag den 13. august, som del af 
den fælles stand for Vedbæk Stationsvej. Pixiudgaven af ju-
bilæumsbogen var fremlagt til uddeling sammen med det 
nyeste kirkeblad. Vi var synlige og havde kontakt til mange 
sognebørn.  

 

2) Kirstine havde gudstjenesten, men Provsten holdt prædiken. 
Borgmesteren deltog og lykønskede på kommunens vegne. 



  

den 8. juni 23 

 

 

 

3) Katafalk -  Bi-
lag: svar fra 
PU på 5 % an-
søgning 

 

 

 

 

 

4) Smuk Kirke 

 

 

5)  Provstiskyen 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

6) Lyserød lør-

dag – støt bry-
sterne 

7) Adfærdsko-
deks for præ-
ster 

 
 

8) Tak fra Birgit 
Andersen 

Der var udvidet kirkekaffe – lig jubilæet 2021. Der var opsat 
telte og stole ved flagstangen. Mad og drikkelse blev leveret 
af Nautilus. Der var en til lejligheden forfattet fødselsdags-
sang. Dagen var omtalt i Rudersdal Avis og Kristelig Dag-
blad.  

 

3) Det indhentede tilbud på en sammenklappelig katafalk om-
fatter: En udgave til max. 300 kg. og med 2-3 ruller i over-
rammen så kisten kan rulles af og på. Punktér fri og drejbare 
hjul. Kistebremse med ”Spikes” som trykkes op i bunden af 
kisten. Prisen for en katafalk er ca. 69.500,- og et klæde til-
passet katafalken koster 2000,- . Alle priser er eksl. moms. 
Som tidligere besluttet, har vi søgt provstiets 5% midler til 
dette indkøb. Provstiet har svaret, at de mener, vi bør betale 
af de frie midler. Hertil har vi svaret, at vi allerede har di-
sponeret alle de frie midler. I stedet har vi anmodet provstiet 
om beløbet (kr.100.000) som anlæg 2024. Det er dog værd at 
huske på, at en ny katafalk, vil komme flere sogne til gode.                                                    

 

4) Syv udvalgte kirker var kandidater i Kristelig Dagblad. Ved-
bæk kirke var indsendt som kandidat, men blev ikke nomi-
neret. 

 

5) Andre formænd og MR er skeptisk over for initiativet kaldet 
”Provstiskyen”. Frygten er, at ”Provstiskyen” skal bruges til 
at øge kontrollen med de enkelte kirker, og dermed i højere 
grad styre den enkelte kirkes økonomi og forbrug af penge. 
(den enkelte kirke kommer under administration). 

Men måske kan det kan være en fordel for Vedbæk Kirke, 
idet vores høje aktivitetsniveau bør afstedkomme flere mid-
ler på bekostning af andre og mindre aktive kirker. Det 
kommer dog an på, om midlerne fordeles efter antallet af 
kerneydelser eller andre aktiviteter ud over kerneydelsen og-
så indgår. 

Indtil nu har vi kun fået en forhåndsorientering, og skyen 
ventes først indført i løbet af 2024.  

Vi må nødvendigvis høre noget mere konkret på et senere 
tidspunkt. 

 

6) Vi har sagt ja til udlån af sognegården til Lyserød Lørdag, da 
det handler om brystkræft. 

 

7) Helsingør Stift har udfærdiget et adfærdskodeks for stiftets 
præster. Det handler om: Præstens virke. Sundt og sikkert 
arbejdsmiljø. Mobning og chikane. Fælles ansvar.                                                         
Det er ikke noget menighedsrådet skal forholde sig til, men 
hvis I ønsker det, kan I får en kopi hos Greta. 

8) Birgit Andersen takket for buket. 

 



  

9) Inspirations-
kursus Helsin-
gør Stifts Syd-
øst 

https://www.m
enigheds-
raad.dk/arrange
men-
ter/medlemsmo
de/tilmelding/ 

10) Landemode 
2023. Invitati-
on udsendt pr. 
mail. 

11) Droner 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

b. Kontaktperson 

1) Ny kirketjener 

c. Kasserer 

 

d. Kirkeværge 

 

 

e. Præster 

1) Minikonfir-
mander 

2) Spejderne til-

skud 

9) Kurset handler om Folkekirkens tilstedeværelse i hele landet 
– den solidariske folkekirke, herunder •    Ny økonomilov •   
 Liturgi •    Arbejdsmiljø •    Overenskomstforhandlinger 
2024. Møderne afvikles fra 17.00-21.00 

 

Temaaften om grøn omstilling af holdes i Værløse kirke den 
3. oktober  

 

 

10)  Tilmelding til kirkekontoret senest fredag den 1. september 

 

 
 

11) Spørgsmålet er opstået i forbindelse med et bryllup i Ved-
bæk Kirke. Præsten blev spurgt, om det var tilladt at benytte 
en drone udendørs til at forevige de nygifte. Under en kirke-
lig højtidelighed er det den tjenestegørende præst, der har 
ledelsesretten, og under den kirkelige handling, er det den 
tjenestegørende præst, der bestemmer. Spørgsmålet bliver 
problematisk, fordi kirkegården og dermed arealet umiddel-
bar foran kirken er kommunens ejendom. Skal der bruges en 
drone udenfor kirken, må det derfor være kommunens reg-
ler, der er gældende. Som menighedsråd bør vi måske tage 
højde for, at dronen ufrivilligt kan komme til at filme besø-
gende på kirkegården, og måske ikke ønsker at blive delt på 
diverse elektroniske medier. Vi skal naturligvis være fleksib-
le, men set med kirkens øjne bør vi tilse, at højtideligheden 
ikke bliver et show eller en event, der overskygger det, det i 
virkeligheden handler om. Spørgsmålet er nu sendt videre til 
kommunen, som ikke på nuværende tidspunkt har en politik 
vedrørende anvendelse af droner på kommunens arealer. Vi 
afventer deres respons.  

 

Thomas Philbert Nielsen: Vi har pr. 17. juli ansat Christian                                                                           
Erichsen som kirketjener på fuld tid. 

 

Intet 

 

 

Susanne Pedersen-Bjergaard: Belysning ved indkørsel på   Egemo-
sen 3 og lys under gelænder er iværksat. Gulv på 1. sal i sognegår-
den er lakeret og Quooker opsat. Nye pærer til kirken er bestilt. 

 

1) Præsterne har det teologiske ansvar for, at vi tilbyder den 
undervisning, der er obligatorisk. 

 

2) Tak fra Markus Palgaard for donation 

https://www.menighedsraad.dk/arrangementer/medlemsmode/tilmelding/
https://www.menighedsraad.dk/arrangementer/medlemsmode/tilmelding/
https://www.menighedsraad.dk/arrangementer/medlemsmode/tilmelding/
https://www.menighedsraad.dk/arrangementer/medlemsmode/tilmelding/
https://www.menighedsraad.dk/arrangementer/medlemsmode/tilmelding/
https://www.menighedsraad.dk/arrangementer/medlemsmode/tilmelding/


  

3) Næste sejlads 

 

 

 

f. Andre 

1) Anny Holm 
orienterer om 
Landsforenin-
gens årsmøde  

 

Orientering: 

g. Bygningsudvalg 

h. Udsmykningsud-
valg 

 

i. Skoletjenesten 

1) Nyt katalog 

j. Aktivitetsudvalg 

 

k. Udstillingsrepræ-
sentant 

3) Emma Weirsøe Kolding bliver Runes vikar fra 04.09 – 
10.11.23, mens han er udsendt som orlogspræst. 

 

Ingrid Halkjær-Lassen starter sorggruppe med Niels Grunnet fra 
Nærum kirke.    

 

Anny Holm: et kaotisk og godt kursus 

1) Medbragte en prøve på alkoholfri altervin. 

2) Blev introduceret til ny gulv-vasker, som især er god 
mellem bænkerækker som er blevet forevist vores kirke-
tjenere 

3) Opfordrer andre til at deltage 

 

Intet 

 

Ingrid Halkjær-Lassen: Stager/glas til bænkerækker er indkøbt men 
ikke sat op. 

 

Bente Guldsborg: Skoletjenesten mangler nyt domicil 

 

 

Bente Guldsborg: der er afholdt møde tidligere i dag. Referat ud-
sendes senere. Opdateret budget blev udleveret på mødet. 

 

Bente Guldsborg: Invitation til fernisering den 6. september 

14 Spørgsmål/kommentarer 
fra tilhørere 

Bodil: der er regler for indretning af arbejdspladser og størrelsen på 
kontorer. 

I forbindelse med minikonfirmander: ”hvis der er noget at komme 
efter, så kommer de”. 

15 Eventuelt – punktet refe-
reres ikke 

 

 
 

Næste møde er tirsdag den 3. oktober kl. 17.00 
 
 

Julefrokost søndag den 17. december kl. 12 på Rådvad Kro 


